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§ 1  
Mötets öppnande 
Ordförande Marie Arsenian-Henriksson hälsar välkommen och förklarar dagens möte 
öppnat. Ny representant för OFR, Magnus Anå, hälsas välkommen. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 
Susanne Gabrielsson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 
Föredragningslistan godkänns. 

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 
Protokoll 2024-05-22 (sammanträde) är utsänt.  

§ 5  
Anmälan av ordförandebeslut 
Beslut om mottagare av Priset för innovation och nyttiggörande 2024.  
Ordförandebeslutet läggs till handlingarna. 

 

§ 6  
Center for Cellular Cancer Therapy/C3T     
Yenan Bryceson informerar om det excellenscentrum inom cellbaserade cancer-
behandlingar, ”Center for Cellular Cancer Therapy”, som tilldelats 30 miljoner kronor från 
Vetenskapsrådet. Det är det enda excellenscentrum inom medicin. Medlen delas ut under 
fem år, med potential för ytterligare fem års finansiering efter utvärdering. Yenan Bryceson 
kommer att leda centrumet som sammanför forskare från fem olika KI-institutioner. En 
utmaning som specifikt nämns är svårighet med att behålla personal eftersom universitet i 
andra länder har attraktiva erbjudanden och arbetsförhållanden som upplevs som mer 
fördelaktiga. Diskussion följer.  
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§ 7  
Uppföljning från strategidagen      
Punkten utgår på grund av tidsbrist. 

§ 8  
Skapa berikande samband mellan miljöer med stark utbildningssanknytning och 
miljöer med stark forskningsanknytning 
Lena Atterwall från KU föredrar ärendet. Hon inleder med att konstatera att det vid KI finns 
goda förutsättningar för en verksamhet där utbildning och forskning är tätt 
sammankopplade, men att miljöer med stark forskningsanknytning och miljöer med stark 
utbildningsanknytning inte är helt överlappande. Det behövs ett aktivt arbete för att 
sammanföra dessa miljöer. Målbilden för satsningen är därför att skapa sammanhållna 
vetenskapliga utbildningsmiljöer med tydlig koppling till en eller flera forskningsmiljöer som 
är relevanta för utbildningsprogrammens innehåll och profil.  

Föredragande redogör för det tänkta upplägget och bjuder in KF:s ledamöter att komma in 
med sina synpunkter.  

Diskussion följer. KF:s ledamöter har frågor kring hur det ska säkerställas att det finns en bra 
forskarutbildningsmiljö och handledarkompetens om den verksamhet som doktoranden 
kommer in i inte är en stark forskningsmiljö. En diskussion uppstår även kring hur 
doktoranderna ska bedömas. En ledamot frågar om det inte är möjligt för KI att samarbeta 
med andra svenska universitet för att säkerställa att dessa utbildningar får en 
forskningsanknytning?  

Flera ledamöter lyfter möjligheten att i stället delfinansiera professurer med en stor 
ryggsäck riktad mot utbildning. Det framförs att detta har prövats tidigare, men var 
ryggsäcken tillräckligt attraktiv? Ett antal ledamöter efterlyser ett starkare forskarperspektiv 
och framför att det finns strukturella skäl som gör att forskare inte har möjlighet/tid att 
undervisa. 

KF ger Caroline Graff och Ninib Baryawno i uppdrag att ta fram ett yttrande för KF i frågan.  

§ 9  
Remiss av delredovisningen av regeringsuppdraget att främja ansvarsfull 
internationalisering 
Isabella Palomba Rydén föredrar ärendet. UHR, Vetenskapsrådet och Vinnova har utifrån det 
gemensamma regeringsuppdraget att främja ansvarsfull internationalisering gett förslag på 
vägledande nationella riktlinjer. Rapporten framhåller vikten av internationella samarbeten, 
men att möjligheter behöver vägas och bedömas mot eventuella utmaningar eller risker 
med samarbetet. Rapporten föreslår ett system som bygger på en ansvarsfördelning på tre 
nivåer: nationell policy, nationella riktlinjer och den egna verksamhetens riktlinjer. 
Föredragande redogör för KI:s synpunkter på rapporten och lyfter möjligheten för KF:s 
ledamöter att lyfta ytterligare/andra dimensioner som bör inkluderas i remissvaret.  
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Diskussion följer. KF:s ledamöter uttrycker en oro för en politisering av universitetet om 
mycket ansvar läggs på universiteten själva. Förväntas det då att KI bara ska samarbeta 
med demokratiska universitet?  

KF:s ledamöter har möjlighet att skicka kommentarer till remissen senast andra augusti. För 
att ge ett samlat svar ska kommentarer först skickas till Gustaf Cars. 

§ 10  
Rapport från besök av Statens beredning för medicinsk  
och social utvärdering (SBU)  
Christian Giske informerar om ett besök från Statens beredning för medicinsk och social 
utvärdering (SBU) där (bland annat) ett flertal ledamöter från KF deltog. SBU:s uppdrag är 
att öka nyttan med klinisk forskning och har ett antal former av stöd och metoder som 
forskare kan ta del av. Frågan är nu om KF ser ett intresse av ett närmare samarbete med 
SBU. Diskussion följer.  

KF uppmanar arbetsgruppen för klinisk forskning att se över förutsättningarna för ett 
närmare samarbete med SBU. 

§ 11  
Strategiska fokusområden vid KI 
Peter Brandberg ger en bakgrund till de strategiska fokusområdena vid KI, bland annat hur 
de kom till och hur arbetet med de olika områdena är organiserade. KI:s nio strategiska 
fokusområden har definierats i dialoger mellan universitetsledning och studenter, 
medarbetare och chefer och innebär vad KI behöver fokusera på i verksamheten för att 
uppnå målsättningarna och visionen i Strategi 2030.  

KF påpekar att få forskare har fått vara med och tycka till i framtagandet av fokusområdena 
samt att få forskare är en del av den akademiska förankringen i de olika fokusområdena.  

Peter Brandberg tar med sig KF:s kommentarer i det vidare arbetet och ska återkomma till 
kommittén i höst.      

§ 12  
Nya KIRI Fellows        
Maissa Al-Adhami redogör för arbetet med att utse nya fellows i KIRI. I och med denna 
omgång finns nu 65 fellows i KIRI.  Föredragande ska återkomma till frågan om varför vissa 
nominerade fellows-kandidater inte söker. KF uppmuntrar föredragande att stärka 
marknadsföringen av programmet genom att exempelvis sammanställa citat från deltagare 
där det framgår att KIRI är ett användbart program. 

KIRI följer upp sina postdoks, just nu finns 15 i gruppen, det blir 19 i november. Diskussion 
följer kring hur uppföljningen går till.  

KF uppmuntrar KIRI att bjuda in Junior Faculty till ett möte eller mingel med sina fellows.  

Föredragande bjuder också in KF:s ledamöter till ett KIRI-mingel 5/9, 16.30-17.30. 
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§ 13 A 
Förslag till beslut - Utlysning av medel för stöd till forskningskonferens 
Christian Giske föredrar ärendet. Kommittén för forskning (KF) har utlyst bidrag för att 
anordna forskningskonferenser som ska komma forskare vid KI till gagn. En arbetsgrupp har 
gått igenom de ansökningar som kommit in i årets utlysning. Arbetsgruppen består av 
Christian Giske (ordförande), Susanne Gabrielsson, Jenny Mjösberg, Ninib Baryawno och 
Camilla Svensson. Susanne Gabrielsson har varit jävig och har inte deltagit i beredningen i 
ärendet.  

Totalt inkom 38 ansökningar. Budget för utlysningen 2024 är 1 000 tkr, men i och med att 
KF har ett överskott på medel under 2024 finns ett utrymme att finansiera ytterligare 
konferenser. Arbetsgruppens förslag är därför att cirka 6 200 tkr fördelas på 26 
ansökningar, enligt fördelning i bilaga 1.  

Kommittén för forskning beslutar 

att godkänna en utökning av utlysningens budget upp till 6 200 tkr 

att godkänna arbetsgruppens förslag om tilldelning enligt förslag i bilaga 1 

att ge mandat till arbetsgruppen att genomföra en fördjupad genomlysning av 
ansökningarna och efter detta, vid behov, revidera individuella tilldelningsbelopp 

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

§ 13 B – Diskussion kring utlysningen för forskningskonferens 

Christian Giske fortsätter och redogör för en diskussion i arbetsgruppen kring möjligheten 
att pausa eller avveckla utlysningen för forskningskonferens för att i stället frigöra mer 
medel till utlysningen för interdisciplinära nätverk. Föredragande går igenom argument för 
och emot denna förändring. Diskussion följer. 

KF:s ledamöter ger sitt stöd till att fortsätta med utlysningen för forskningskonferens, men 
uppdrar till arbetsgruppen för utlysningar att se över utlysningstexten för att säkerställa att 
bland annat de områden som hamnar utanför de interdisciplinära nätverken och SFO:erna 
får stärkta möjligheter att tilldelas medel. 

§ 14  
Nivåindelad lokal tidskriftslista vid KI      
Peter Sjögårde och Erik Åkesson Kågedal föredrar i ärendet kring en nivåindelad lokal 
tidskriftslista vid KI. Ärendet har tidigare varit uppe i KF:s arbetsgrupp för öppen vetenskap 
och föredragande är nu i KF för att få en vidare riktning på arbetet.  

Universitetsbiblioteket har under 2023/24 undersökt förutsättningar för att ta fram och 
tillhandahålla en lokal nivåindelad tidskriftslista på KI. Föredragande framhåller att det mot 
bakgrund av det förändrade publiceringslandskapet och de diskussioner som pågår kring 
forskningsutvärdering, kan finnas ett behov av att stödja forskare i val av tidskrift och för KI 
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att signalera till sina forskare samt finansiärer och förlag vilken typ av publicering KI 
uppmuntrar. 

En nivåindelad lokal tidskriftslista skulle kunna vara ett alternativ för att ersätta Journal 
Impact Factor (JIF). Föredragande går igenom exempel på hur det skulle kunna fungera. 

En simulering har gjorts utifrån den norska modellen på tidskriftslista på resursfördelnings-
modellen som inte gav så stora praktiska skillnader. Diskussion följer. 

KF ger universitetsbiblioteket i uppdrag att tillsammans med arbetsgruppen för öppen 
vetenskap ta fram ett förslag på praktiskt upplägg för en lokal nivåindelad tidskriftslista att 
presentera för KF. Beslut om ett eventuellt införande bör ta sikte på utgången av 2025. 

 

§ 15  
Rapport från KI:s hållbarhetsdag      
Susanne Gabrielsson rapporterar från KI:s hållbarhetsdag. Syfte med dagen är att inspirera 
och erbjuda studenter och medarbetare verktyg att verka för en hållbar framtid. På årets 
dag deltog 60 personer som fick ta del av bland annat en prisutdelning och en 
posterutställning. Föredragande efterlyser förslag på teman för nästa års hållbarhetsdag 
från KF:s ledamöter. Diskussion följer. 

§ 16  
Aktuell klinisk forskning       
Viktoria Svensson återger aktuell information kopplad till KI:s samverkan med Region 
Stockholm och ger en kort rapport från sammanträdena i lednings- och forskningsrådet. 

§ 17  
Strategiska frågor       
Frågan utgår på grund av tidsbrist. 

§ 18  
Övriga frågor         
Christian Giske ger information om två priser som har deltas ut: Lennart Nilsson Award och 
Priset för innovation och nyttiggörande. Marie Arsenian-Henriksson informerar om att KF:s 
sammanträde i oktober måste byta datum som stämts av med KFs ledamöter. Nytt datum 
blir 14/10 13.00-17.00. Marie Arsenian-Henriksson avslutar med att önska alla en trevlig 
sommar. 

 
 
Anmälningsärenden/Information för kännedom (ej planerad föredragning) 
a) FN protokoll; länk 
b) KFU protokoll; länk   
c) KU protokoll; länk 
d) Forskningsrådet KI-Region Stockholm protokoll; länk 
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e) Ledningsgruppen KI-Region Stockholm protokoll, länk 
f) Strategiska fokusområden KI; länk 
g) Budgetunderlag 2023–2025; länk 
h) Övergripande verksamhetsplan för KI 2023–2025; länk 
i) KIRI inbjudan till KF – mingel och posterpresentationer, 16.30, 5/9 2024 
j) Statusrapport KI:s prioriterade risker 2024 
 
Vid protokollet 

Gustaf Cars 

Justeras Justeras 

Marie Arsenian-Henriksson Susanne Gabrielsson 


